
Slovíčka pro lekci 8 

 

Devatenáct deponentních sloves 

*ἐρχοµαι (634) – přicházím, jdu 

*ἀπερχοµαι (117) – odcházím  

διερχοµαι (43) – procházím  

*εἰσερχοµαι (194) – vcházím, vstupuji 

*ἐξερχοµαι (218) – vycházím, 

odebírám se 

παρερχοµαι (29) – jdu mimo, 

přecházím 

*προσερχοµαι (86) – přicházím, 

přistupuji 

συνερχοµαι (30) – scházím se, jdu 

společně 

 

ἁπτοµαι (39) + G. – dotýkám se 

*ἀρνεοµαι (33) – popírám, zapírám 

*ἀρχοµαι (86) – začínám  

*ἀσπαζοµαι (59) – pozdravuji  

*δεχοµαι (56) – přijímám  

*ἐργαζοµαι (41) – pracuji  

*εὐαγγελιζοµαι (54) – oznamuji dobrou 

zvěst, zvěstuji evangelium 

λογιζοµαι (40) – počítám, uvažuji 

*προσευχοµαι (85) – modlím se 

προσκαλεοµαι (29) – přivolávám si, 

povolávám (si) 

*ῥυοµαι (17) – zachraňuji, vysvobozuji 

 

Šest podstatných jmen mužského rodu 

jako µαθητης 

Ἡρῳδης, ου, ὁ (43) – Herodes  

*Ἰωαννης nebo Ἰωανης, ου, ὁ (135) – 

Jan  

*µαθητης, ου, ὁ (261) – učedník  

*προφητης, ου, ὁ (144) – prorok  

*στρατιωτης, ου, ὁ (26) – voják  

ὑπηρετης, ου, ὁ (20) – služebník  

 

A tři jako Ἰουδας 

Βαρναβας, α, ὁ  – Barnabáš  

*Ἰουδας, α, ὁ – Juda, Jidáš 

Σατανας, α, ὁ – satan 



 

A ještě jedno jako Ἰουδας, ale 

s genitivem na ου 

*’ Ηλιας, ου, ὁ – Eliáš  

 

Tři podstatná jména ženského rodu, 

která se skloňují jako λογος 

Αἰγυπτος, ου, ἡ (25) – Egypt  

*ἐρηµος, ου, ἡ (48) – poušť, pustina 

*ὁδος, ου, ἡ (101) – cesta

 

Nápověda 

Je snadné splést si ἀρχοµαι a ἐρχοµαι, zvlášť protože vypadají identicky v imperfektu 

– ἠρχοµην. 

Nepokoušejte se používat ἐρχοµαι (nebo jeho složeniny) zatím ve futuru a aoristu – 

tyto jsou nepravidelné (potkáme se s nimi později). 

 

Pomocná slova 
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